中国地方鸡种血液淀粉酶Amy-1多态性 Polymorphism of Blood Amylase-1 in Chinese Native Chicken Breeds

张细权1,吴显华1,周怀军2,黄凡美2,程光潮3 ZHANG Xi-Quan1, WU Xian-Hua1, ZHOU Huai-Jun2, HUANG Fan-Mei2, CHENG Guang-Chao3

1.华南农业大学动物科学系,广州 510642 2.江苏家禽科学研究所,扬州 225003 3.中国科学院遗传研究所,北京 100101 1.Department of Animal Sciences,South China Agricultural

University, Guangzhou 510642 2.Institute of Jiangsu Poultry Science, Yangzhou 225003 3.Institute of Genetics, Academia Sinica, Beijing 100101

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 本文用聚丙烯酰胺水平凝胶电泳法测定了我国 10个地方鸡种的血液淀粉酶Amy-1多态性,发现我国地方鸡种Amy-1的AA、BB型纯合子基因型频率很低, AB型基因型频率很高,杂合子显著过量,且普遍存在Amy-1分布不平衡。还发现Amy-1A和Amy-1B两个等位基因频率在所有10个鸡种中几乎均为0.5。

Abstract:Blood amylase-1 polymorphism in 10 Chinese native chicken breeds was determined with polyacrylamide horizontal gel electrophoresis. It was found that both AA and BB genotype frequencies were very low, but AB genotype frequency was very high in Chinese native chicken breeds and that amylase-1 distribution in these breeds was widely deviated from Hardy-Weinberg equilibrum proportion. Both Amy-1A and Amy-1B gene frequencies were nearly 0.5 in all 10 breeds.

关键词地方鸡种血液淀粉酶Amy-1基因频率 Key wordsChinese native chicken breedsBlood amylase-1Gene frequency

分类号

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ **PDF**(468KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶复制索引
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶ 浏览反馈信息

相关信息

▶ <u>本刊中 包含"地方鸡种"的</u> 相关文章

▶本文作者相关文章

- ・ 张细权
- 吴显华
- 周怀军
- 黄凡美
- · 程光潮ZHANG Xi-Quan
- · WU Xian-Hua
- · ZHOU Huai-Jun
- · HUANG Fan-Mei
- CHENG Guang-Chao

Abstract

Key words

DOI:

通讯作者